
 

 

 

 

Notulen 

Algemene 
Afdelingsvergadering  
D66 Den Haag 

 
19 april 2023 

 
 

1. Opening  

 

Voorzitter Martijn ten Ham heet alle aanwezigen welkom. 

 

2. Mededelingen 

 

Er zijn geen mededelingen 

 

3. Vaststellen verslag AAV 1 juni 2022 

 

Het verslag van de AAV van 1 juni 2022 wordt zonder wijzigingen vastgesteld.  

 

4. Vaststellen agenda 

 

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.  

 

5. Jaarrekening 

De penningmeester lichtte de jaarrekening van 2022 toe, die vooral in het teken stond van de 
gemeenteraadsverkiezingen, waar het grootste deel van de uitgaven aan werd besteed. Door de 
campagne en de impact van COVID-19 waren er verder weinig andere activiteiten. De totale 
inkomsten bedroegen ongeveer €40.000, inclusief donaties voor de verkiezingen, en er viel een 
reserve van iets meer dan €100.000 vrij, wat gunstig was voor de financiën. De uitgaven lagen 
onder de €70.000 en er bleef na mutaties een positief saldo van €20.000 over. Het eigen 
vermogen per 31 december 2021 bedroeg €50.000, en het bestuur wil weer gaan sparen voor 
toekomstige verkiezingen en overweegt meer geld apart te zetten voor een permanente 
campagne. 

Tijdens de vergadering werd gevraagd naar de algemene reserve, waarover in 2022 vragen zijn 
gesteld. Een deel van de reserve, €18.000, is afkomstig uit niet-bestede donaties voor de 
verkiezingen en zal ook voor toekomstige campagnes worden gebruikt. Er werd echter 
opgemerkt dat de huidige reserves niet voldoende lijken voor de verkiezingen van 2026 en dat 
het verstandig zou zijn om meer te sparen, een punt dat het bestuur verder zal bespreken. Het 
reservepercentage bedraagt momenteel 17% en zal naar verwachting verder toenemen. 

Er kwam ook een vraag over de voorbereiding op mogelijke Tweede Kamerverkiezingen. Het 
bestuur gaf aan dat bij de vorige verkiezingen donaties werden ingezameld en dat de Algemene 
Vergadering van Aandeelhouders (AAV) zal beslissen of dit opnieuw wordt gedaan. Voor de 

 
 



 

Provinciale Statenverkiezingen is eerder een bijdrage van €1.250 geleverd, gericht op Den 
Haag. 

Ten slotte werd gevraagd naar de besteding van ledenbijdragen, die volgens de penningmeester 
worden gebruikt voor directe activiteiten, zoals campagnes. 

 

6. Jaarverslag 2023 

 

Het jaarverslag wordt per acclamatie vastgesteld.  

 

7. Jaarplan 

 

De voorzitter geeft een korte samenvatting en nodigt uit tot commentaar. Er wordt kritisch 
gekeken naar de doelstellingen, met name met betrekking tot het belang van diversiteit. Er wordt 
gevraagd wat de concrete doelstellingen zijn op dat vlak. Het antwoord geeft aan dat diversiteit 
niet alleen zichtbaar moet zijn bij de ingang, maar in de hele organisatie. Het doel is om een 
divers publiek aan te spreken, waarbij landelijke ondersteuning wordt ingeroepen. Er is contact 
met Shermin, een landelijk bestuurslid, om te bespreken hoe de afdeling in Den Haag diversiteit 
kan verbeteren. Daarnaast wordt besproken dat de doelstellingen voor diversiteit mogelijk 
moeten worden gemoderniseerd in het afdelingsreglement. 

 

Verder wordt er gesproken over de verwachtingen ten aanzien van de wijkteams. Elk stadsdeel 
zal een wijkteam behouden, met een coördinerende rol in de eigen wijk. Het wijkhoofd weet 
beter hoeveel materialen, zoals flyers, in de wijk nodig zijn en speelt een rol in de binding tussen 
de leden en de afdeling. Naast afdelingsbrede activiteiten moeten wijkhoofden ook kleinere 
evenementen zoals huiskamerbijeenkomsten organiseren. Het bestuur kan hierbij ondersteunen 
door bijvoorbeeld een lid van de fractie te laten aansluiten bij deze bijeenkomsten. Dit draagt bij 
aan het scherp houden van de fractie, waarbij wijkteams een belangrijke rol spelen als "ogen en 
oren" in de stad. 

 

Het jaarplan wordt per acclamatie vastgesteld.  

 

8. Werkgroepen 

 

Deirdre, secretaris politiek, licht toe dat de werkgroepen door de coronapandemie wat op de 
achtergrond zijn geraakt. Er is daarom tijd gestoken in het analyseren van wat nodig is om de 
werkgroepen te versterken. Uit het onderzoek bleek dat de relatie tussen de werkgroepen en de 
fractie verbeterd kon worden. Dit heeft geleid tot het opstellen van een functieomschrijving in 
oktober en november, waarin de rol van de werkgroepen als medeaanjager van politieke 
gedachtenvorming is verduidelijkt. Daarnaast is er aandacht besteed aan de samenwerking 
tussen werkgroepen en fracties, wat nader is toegelicht in een presentatie. Er zijn inmiddels 
twee nieuwe werkgroepen gevormd, waar het bestuur zeer tevreden over is. 

 

Op de vraag hoe de werkgroepen participatie en democratie bevorderen, werd geantwoord dat 
werkgroepen zelf de accenten voor hun jaaragenda bepalen, en dat participatie daar zeker 
onderdeel van uitmaakt. De oproep om actief mee te doen werd herhaald. Léon gaf vervolgens 
een toelichting op de Programmatische Permanente Commissie (PPC), die zich richt op de 
lange termijn en bouwstenen aandraagt voor het volgende verkiezingsprogramma. De 
commissie is sinds een jaar in een nieuwe samenstelling en werkt aan drie onderwerpen: het 



 

monitoren van het huidige verkiezingsprogramma, het toekomstbeeld voor Den Haag in 2050 
door een D66-bril, vertaald naar 2026-2030, en bewonerparticipatie op lange termijn, in 
samenwerking met de nieuwe werkgroep Bestuur en Democratie. 

 

Verder werd aangekondigd dat het stadscongres dit jaar extra groot zal zijn en dat het een mooi 
congres belooft te worden. Er is echter behoefte aan vrijwilligers voor diverse taken zoals 
communicatie, het beheren van adressenlijsten en het ontvangen van gasten op de dag zelf. 
Iedereen wordt opgeroepen om zich hiervoor aan te melden. 

 

9. Evaluatie verkiezingen campagne Provinciale Staten  

 

Tijdens de evaluatie van de Provinciale Staten-campagne in Den Haag gaf het bestuurslid 
campagne een terugblik. Uit de statistieken blijkt dat D66 in Den Haag op de derde plaats is 
geëindigd, met een verlies van slechts 0,4 procent, wat wijst op een stabiele positie. Vergeleken 
met eerdere verkiezingen zijn de marges echter veel kleiner geworden. De opkomst was 2 
procent lager dan in 2019, toen D66 de vierde plaats behaalde. Daarnaast werden de uitslagen 
per wijk gepresenteerd. De VVD was in de meeste wijken de grootste partij, gevolgd door 
GroenLinks/PvdA en de PVV. In Duinoord was D66 de grootste partij. In Binckhorst heeft de 
VVD flink verloren, wat waarschijnlijk te maken heeft met de veranderde demografie en de hoge 
opkomst daar. Door de fragmentatie tussen partijen zijn de verschillen in uitslagen kleiner 
geworden, met kleinere marges tussen de eerste, tweede en derde partijen. 

 

De campagne zelf bestond uit meer dan 80 acties, verspreid over alle stadsdelen van Den 
Haag. Ondanks de verharding op straat tijdens de campagne zijn er gelukkig geen incidenten 
geweest. Vrijwilligers en coördinatoren waren van tevoren gewaarschuwd om altijd in duo’s te 
werken. Het bestuur bedankte de campagnevrijwilligers met acclamatie voor hun inzet. 

 

Tijdens de evaluatie kwamen ook enkele vragen aan bod. Er werd gevraagd of er meer 
aandacht kan komen voor de voorbereiding van vrijwilligers op de verharding op straat. Dit werd 
bevestigd, en er werd geopperd dat wijkhoofden een laagdrempelige rol zouden kunnen spelen 
zonder dat er per se een training nodig is. Verder werd gevraagd of de campagneverslagen en 
sheets beschikbaar zijn op de website, waarop werd bevestigd dat het verslag online wordt 
geplaatst, inclusief de sheets. 

 

 

10. Actualiteiten fractie en college 

 

Tijdens de bespreking van de actualiteiten vanuit de fractie en het college werd teruggeblikt op 
het eerste jaar in de gemeenteraad. Het was een jaar waarin veel sterke resultaten zijn behaald 
door de fractieleden. Marieke heeft zich ingezet voor het verbeteren van de financiële 
onafhankelijkheid van vrouwen in Den Haag, Yusef heeft studenten alsnog toegang gegeven tot 
de energietoeslag, en Caroline heeft zich ingezet voor betere arbeidsomstandigheden voor 
leraren. Dennis heeft ervoor gezorgd dat het dagelijkse bestuur van de gemeenteraad rustiger 
verloopt, terwijl hij de burgemeester vervangt wanneer nodig. Demi richt zich op het verbeteren 
van het nachtleven en de jeugdzorg, en Peter zet zich in voor huurdersrechten en 
mobiliteitskwesties, zoals parkeren en fietsen. Andrew is betrokken bij de enquête over Amare, 
met als doel om lessen te trekken voor de gemeenteraad. Anno richt zich op ouderen en heeft 
een motie ingediend over een 'pensionadepool' voor ouderen die langer actief willen blijven. 
Daarnaast werd ook de eerste begroting door de wethouder van Financiën succesvol door de 
raad geloodst. 



 

 

Er werd een oproep gedaan aan de leden om zich aan te sluiten bij werkgroepen, die een 
belangrijke bijdrage leveren aan de permanente campagne en de betrouwbaarheid van de partij. 
Marieke lichtte toe dat het coalitieonderhandelingsproces interessant was en dat participatie en 
democratie beter gewaarborgd moeten worden in regionale projecten zoals het openbaar 
vervoer binnen de Metropoolregio Rotterdam Den Haag (MRDH). Hier moet betere 
democratische controle op komen, omdat er veel geld doorheen gaat en de organisatie weinig 
bekend is bij het publiek. 

 

Op een vraag over de uitspraak in de zaak rond De Mos werd gereageerd dat het goed is dat de 
uitspraak eraan komt. Er zijn scenario's ontwikkeld om op deze situatie in te spelen, afhankelijk 
van de uitkomst. 

 

De sfeer en het vertrouwen in het college zijn aanzienlijk verbeterd ten opzichte van de vorige 
periode, waarin het college werd geconfronteerd met meerdere wisselingen en complexe 
situaties zoals de corona-crisis en de vreugdevuren. Momenteel zijn de gesprekken binnen het 
college rustig en inhoudelijk van aard. Een belangrijk onderdeel van de werkzaamheden is de 
stadsdeeltour, waarbij het college elke twee weken in een ander stadsdeel aanwezig is voor 
gesprekken met bewoners en ondernemers. Dit wordt zeer gewaardeerd en levert waardevolle 
inzichten op. 

 

Daarnaast werkt de wethouder hard aan grote projecten zoals ruimtelijke ontwikkeling en 
economie, evenals het voorzitterschap van de commissie Financiën van de Vereniging van 
Nederlandse Gemeenten (VNG). Een uitdaging voor de komende tijd is de geplande bezuiniging 
na 2026, die moeilijk is door de uitgaven die in het coalitieakkoord zijn vastgelegd. Ook het 
project rondom het Binnenhof vraagt veel tijd en aandacht. De werkzaamheden aan het 
Binnenhof zullen langer duren dan gepland, en er zijn zorgen over de impact hiervan op de 
ondernemers, bewoners en de bereikbaarheid van de binnenstad. Het is van groot belang dat 
het omgevingsmanagement beter wordt opgepakt, aangezien de huidige communicatie met het 
Rijksvastgoedbedrijf als moeizaam wordt ervaren. 

 

11. Rondvraag  

 

Er zijn geen punten voor de rondvraag.  

 

12. Sluiting 

 

Martijn sluit de vergadering om 22:15 uur.  

 

 

 

 

 

 

 


